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تخلفات صندوق ذخیره 
فرهنگیان »اختلاس« نبود

وزیر اطلاعات در جلســه ســتاد مبارزه با مفاســد 
اقتصــادی با تاکید براینکه مبارزه با فســاد اهمیت 
فراوان دارد، گفت: اطلاع رســانی شفاف به افکار 
عمومــی در خصوص پرونــده های تخلــف نیز از 
اهمیت فراوانی برخوردار اســت و اگر اطلاعات به 
شکل نادرســت در جامعه مطرح شود این نیز خود 

نوعی فساد است.
حجت الاسلام علوی افزود: در خصوص تخلفات 
صــورت گرفته در بانک ســرمایه و صندوق ذخیره 
فرهنگیــان اینگونه در رســانه ها و افــکار عمومی 
اعلام شــد که اختلاســی به میزان 8 هزار میلیارد 
تومــان در دولت تدبیر و امید رخ داده اســت و این 
در حالی اســت که کل مبلغ تخلــف کمتر از میزان 
اعلام شــده بوده و عنوان آن نیز اختلاس نیســت 
بلکه مجموع وام ها و تســهیلات با معوقات، سود 
و جرائم آن را شــامل می شــود. البته بخش اعظم 
این وام ها از ســال 84 تا 92 در دولت قبل پرداخت 
شده و بخش کوچکی مربوط به دولت یازدهم است 
و این موضوع قبلا مورد تایید دادســتان تهران نیز 

قرار گرفته است. 

زنجانیدربرابرقانونتمردمیکند
معاون اول رئیس جمهور نیز در این جلســه گفت: 
قوه قضائیه وقت زیادی برای پرونده زنجانی صرف 
کرد و در این مسیر مهمترین اولویت دستگاه قضایی 
کشور، استرداد وجوه و اموال بیت المال بوده است.
اســحاق جهانگیری بــا قدردانــی از عملکرد قوه 
قضاییه و دادستانی تهران در خصوص پرونده بابک 
زنجانــی، گفت: قوه قضاییه وقت زیادی برای این 
پرونده صرف کرد و در این مســیر مهمترین اولویت 
دستگاه قضایی کشور، استرداد وجوه و اموال بیت 

المال بوده است.
معاون اول رییس جمهــور افزود: در پرونده بابک 
زنجانی مهمتریــن اولویت دولت و قوه قضائیه این 
اســت که اموال و دارایی های بیــت المال باز پس 
گرفته شود اما متاســفانه متهم این پرونده در برابر 
قانــون تمرد می کند و تا کنــون همکاری لازم را با 

دستگاه قضایی کشور انجام نداده است.
وی همچنین با اشــاره به سخنان نائب رییس اول 
مجلس شــورای اســلامی مبنی بر ضرورت روشن 
شــدن ابعاد پشت پرده پرونده بابک زنجانی تصریح 
کرد: باید مشــخص شــود که چه افــراد و مقاماتی 
بابــک زنجانی را وارد سیســتم کــرده و اموال بیت 
المال را به دســت او سپرده اند. حتما باید رسیدگی 

به پرونده این افراد نیز در قوه قضاییه دنبال شــود.
جهانگیــری همچنین با اشــاره به دســتور کار این 
جلســه مبنی بر بررســی مشــکلات وزارت نفت در 
تملــک امــوال و املاک بابک زنجانــی در مناطق 
آزاد کیــش و قشــم در ازای بدهی هــای او به این 
وزارتخانه، خواســتار تشــکیل کارگروهی متشکل 
از وزارت نفت، دادســتانی تهران و دبیرخانه ســتاد 
هماهنگی مبارزه با مفاســد اقتصادی شد و گفت: 
در این کارگروه درخصوص نحوه تملک این داراییها 
تصمیــم گیری و راهکارهای لازم در این خصوص 

بررسی شود.
وی همچنین با اشــاره بــه اتفاقاتی که در صندوق 
ذخیــره فرهنگیان بــه وقوع پیوســت، گفت: این 
صنــدوق متعلق به یک میلیــون و نهصد هزار نفر 
از فرهنگیان عزیز کشــور است و هدف دولت و قوه 
قضاییه در این پرونده این اســت که ســرمایه های 
فرهنگیان عضو این صندوق احیاء شــده و آسیبی 

به دارایی و اموال آنها وارد نشود.

هیچ اقدامی در برجام بدون اذن رهبر انقلاب انجام نشد
رئیس جمهور در مراسم روز دانشجو: نامه های رهبری در این زمینه مکتوب و موجود است

حســن روحانی رئیس جمهور  امروز به مناسبت روز دانشجو در دانشگاه تهران 
حاضر شــد، مراســمی که هرچند به نام »روز دانشــجو« بود مانند مراســم روز 
دانشجوی سال گذشــته در دانشگاه شــریف، میهمانانش از میان استادان و 
نمایندگان تشکل های دانشجویی دست چین شده بودند و در آن خبری از حضور 
بدنه دانشــجویان نبود. سخنرانی رئیس جمهور هم بیش از هر چیز در دفاع از 

برجام و دولت بود و در این میان حرفی از دانشگاه و جنبش دانشجویی نشد!

بهجزتحریمهایبانکی،100درصدبقیهتحریمها
برداشتهشدهاست

حجت الاســلام و المسلمین حسن روحانی،  صبح امروز در مراسم بزرگداشت 
روز دانشجو در ســالن فردوسی دانشکده ادبیات دانشگاه تهران، اظهار کرد: 
ما در مساله برجام با مقام معظم رهبری مشورت کردیم، جلسه گذاشتیم و نامه 
های مکتوب ایشــان خطاب به من هست و نامه ای نیست که نوشته باشند و 
من روی آن دستور نداده باشم و عین آنها اجرا نشده باشد. البته در مواردی به 

حد صد مورد نظر نرسیدیم.
وی ادامــه داد: روزی مقام معظم رهبری درباره مورد دســتوری دادند که من 
گفتم مشکل است،  اما ایشان گفتند به خدا توکل کنید. تیم مذاکره کننده را که 
در خارج بودند خواستم و دستور را به آنها منتقل کردم. که آنها گفتند احتمالا با 
این دستور مذاکرات تمام خواهد شد. اما وقتی بلند شدیم گفتم مطمئن باشید 
و توکلتــان به خدا باشــد. به حول و قوه الهی آن نــکات که مقام معظم رهبری 
فرمودنــد اجرایــی و عملی کردیم و با امید به آینــده و اجماع در کنار هم باعث 
این موفقیت شــدیم. وی با اشاره به صحبت های دانشجویان بیان کرد: یکی 
از عزیزان می گفت تحریم ها ترک هم برنداشــته اما فرض کنید ترک برداشته 
اســت و ما می توانیم نفتمان را بفروشیم. در مقطعی که وزیر نفت ما کار بزرگی 
در اوپک کرد، دوستی حرفی گفت که قشنگ نبود. در مقطعی ما می توانستیم 
970 تا یک میلیون بشکه نفت بفروشیم، اما الان 2 میلیون و 300 هزار بشکه 
شــده است. آیا این خوب اســت یا بد؟ کشور می تواند نفت را به هر مقداری که 
می خواهد تولید و صادر کند. تمام کشورهای دوست ما از برجام خوشحال اند 

چون می توانند با ما به راحتی تبادل داشته باشند.
روحانی در ادامه یادآور شد: در تحریم ها به جز بانکی بقیه تحریم ها به طور کامل 
و صد در صد برداشته شده است. در بانک ها با بانک های کوچک و متوسط در 
دنیا کار می کنیم و تعدادی از بانک ها هستند که هنوز می ترسند، اما در دوران 
تحریم باید با صرافی ها کار می کردیم که خطراتی داشت و هزینه اش بالا بود.
وی با اشــاره به اینکه طرف مقابل 6 کشور هستند اظهار کرد: بعضی از آنها با 

ما دوســت و بعضی رابطه خوبی دارند. آمریکا هم دشــمن ماست و تا جایی که 
بتواند می خواهد به ما فشــار بیاورد. ممکن است تخلف کنند و می کنند. مورد 
اخیر داماتو )ISA( اســت که دو حالت دارد، اگر اجرایی شــود نقض فاحش و 
سریع برجام است و با عکس العمل تند ما مواجه خواهد شد و در برخورد با نقض 

برجام نظر واحد در کشور وجود دارد و هیچ اختلافی نیست.
رئیــس جمهور اضافه کرد: اما اگر رئیــس جمهور آمریکا امضا کند و بعد آن را 
تعلیق کند، )خودشــان می گویند ویو( حتی این مقدار را ما تخلف از برجام می 
دانیم و در برابر همین مقدار هم عکس العمل نشان می دهیم. فردا )چهارشنبه( 
جلســه هیات نظارت بر برجام خواهیم داشت و عکس العمل را مشخص می 
کنیم. به دوستان خوب و انقلابی عرض می کنم که نگران و دلواپس نباشند. 
حتمــا از حقــوق ملت دفاع خواهیم کرد و برای آرمان هــای آینده خود با همه 

توان ایستادگی می کنیم.

گاهیازبقیهقواهمانتقادکنید!
وی با اشــاره به اینکه در نقد علیه دولت دقت شــود، عنــوان کرد: دقت کنید 
جملاتی که به کار می برید درست باشد. همه می دانیم که دروغ حرام است و 
چیزی نباید غیر واقعی باشد. گفته می شود که امید دولت به برجام بوده است 
اما در ســال 92 که برجام نبود آیا نتوانســتیم تورم را یک قدم پایین بیاوریم. در 
پایان 93 تورم 45 درصد به 35 درصد رســید. ســال بعد قــول دادیم که تورم را 
25 درصد می کنیم که به جای آن 15 درصد شد و قول دادیم تا پایان 96 تورم 
را تک رقمی می کنیم حتی بعضی دوســتان گفتند چرا قول می دهید؟ گفتیم 
محاسبات ما این گونه می گوید و اگر نشد از مردم عذرخواهی می کنیم. اما از 

خرداد امسال تورم را تک رقمی کردیم.
روحانی همچنین بیان کرد: ما نباید کار هم را تخریب کنیم. اســاس انصاف و 
اخلاق این است که اگر کار خوبی انجام شده بگوییم که این کار خوب است و 
اگر این گونه بود بهتر می شد. برای اولین بار در 60 سال گذشته صادرات غیر 
نفتی بر واردات پیشی گرفته و امسال هم تا اینجای کار همین طور است. البته 
ما از یک رکود عمیق رنج می بریم. اما در ســال 91 و 92 که رشــد ما منفی بود 
و در ســال 93 به رشد 3 درصد رسیدیم،  یعنی از رکود عبور کردیم. در سال 94 
بخاطر کاهش نفت دچار تنگناهای زیادی شــدیم. وی  تاکید کرد: برای حل 
مشــکلات دانشگاه باید نقاد باشد و با بیان احسن، حتی از بقیه قوا هم به نظر 

می تواند انتقاد کند. نقد حق شماست و دانشجو باید نقاد باشد.
روحانی همچنین بیان کرد: خواهشــم این اســت که وحدت و اتحاد ما حفظ 
شــود. لحن ها را آرام تر و اخلاقی تر کنیم. مــا بدون نقد پیش نمی رویم. یک 

آرمان بزرگ برای همه ایران توســعه یافته است که همه باید در این راه تلاش 
کنیم. نکاتی هم که توسط دانشجویان گفته شد را به دانشجویان و کسانی که 

در دستگاه هستند می گویم تا آنها را دنبال کنند.

دانشجویانبهروحانیچهگفتند؟
پیــش از صحبت های روحانــی در آخرین مراســم 16 آذر دوره اول ریاســت 
جمهوری اش نمایندگان تشــکل های دانشجویی در حضور رئیس جمهور به 
بیان نقطه نظرات خود پرداختند. امیر اقرلو نماینده بســیج دانشجویی تصریح 
کرد: امروز در خدمت شما در دانشگاه تهران هستیم که شبیه پادگان شده است 

وبرخوردهای گازانبری با نخبگان دانشجویی ادامه دارد.
وی وزیر نفت را ژنرال نفتی خطاب کرد و با انتقاد از رفتارهای زنگنه خطاب به 

روحانی گفت: شما رئیس جمهور خوبی نبودید چون انقلابی نبودید.
احسان فیض آبادی نماینده نشــریات دانشجویی در صحبت های خود بیان 
کرد: احضار نمایندگان نشریات به کمیته های انظباطی و برخوردهای امنیتی 
با نمایندگان نشــریات و نبود آزادی بیان و پس از بیان در دانشگاه وجود دارد. 
آقای روحانی موضع صریح خود را درباره نام بردن از اســامی آقایان موسوی، 
خاتمی و کروبی اعلام کنید. در ادامه محمد رهبری نماینده انجمن اســلامی 
دانشگاه تهران عنوان کرد: دولت به جای مبارزه با فساد سیستماتیک در کشور، 
در مقابل فساد سایر نهادها سکوت کرده است. می گویند رفع حصر در اختیار 
رئیس جمهور نیست اما آیا دفاع و صیانت از دانشجویان در وزارتخانه زیرنظرتان 

هم در اختیار شما نیست؟
حسین اخگرپور نماینده اتحادیه دانشجویان نیز اظهار کرد: شما گفته اید این 
تحریم ها اثر ندارد، در حالی که ما بسیار زودتر گفته بودیم که اثر ندارد. داستان 
برجام بسیار شبیه داستان های قاجار بود. صادق آقاجانی نماینده دفتر تحکیم 
وحدت با یادآوری یکی از سخنرانی های روحانی که در آن گفته بود شعار مرگ 
بر آمریکا بیشــتر از همیشه مایه وحدت ماست، خطاب به روحانی گفت: چقدر 
تغییر کردی آقــای روحانی. بزرگترین چالش دولت بحران بی اعتمادی مردم 
است و اگر فکری به حال آن نکنید ممکن است اولین دولت چهار ساله باشید.
علــی رفیع زاده نماینده انجمن اســلامی پیش رو دانشــجویان تربیت مدرس 
عنوان کرد: احکام حصر و ممنوع التصویری تا کی باید ادامه یابد؟ در این زمان 
برخی از دانشجویان شــعار "پیام ما روشنه ، حصر باید بشکنه" و تعدادی شعار 
"موســوی کروبی ، اعدام باید گردند" ســردادند. زمانی هم که رفیع زاده درباره 
محمــود صادقی و این که نماینده مجلس حــق دارد اظهار نظر کند، صحبت 

کرد نام صادقی با تشویق بی امان حضار مواجه شد.

مرگ بر این آزادی!
دادســتان کل کشــور حجت الاسلام والمســلمین منتظری گفت: در کارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه گاهی به دوستان می گوییم و رسما عرض می کنم که از دست اندرکاران گله مندم و آنها 
اهتمام لازم را ندارند، البته از جمله کســانی که عضو مقید این گروه اســت پلیس فتاســت، اما ای کاش همه دستگاه ها در این زمینه جدی تر عمل کنند و حضور مرتب داشته باشند، این درحالیست که 
گاها خود اعضا نمی آیند و معاونین شــان را می فرســتند. وی گفت: وزارت ارشــاد متاسفانه از دستگاه هایی است که نمره خوبی به آن نمی دهم و این موضوع را آمار نشان می دهد. بنده آمار هفتگی 
را مشــاهده می کنم و برخی در عملکرد صفر هســتند. باید احســاس مســولیت کنیم.  منتظری تصریح کرد: چند روز پیش وزیر کشور نیز گفت که ولنگاری در فضای مجازی افزایش یافته؛ بنابراین 
دســتگاه های اجرایی نباید کوتاهی کنند و در خصوص شــبکه هایی که ضد اخلاق و دین کار می کنند باید ورود جدی تری داشــته باشــند. وی ادامه داد: دستگاه ها در این عرصه کوتاهی می کنند و 
کوتاهی های شماســت که فضای آلوده و شــبکه های ضد دین در این کشــور کار می کنند. اگر کوتاهی من و شما موجب فســاد اخلاقی و آسیب به جامعه شود آیا می توانید پاسخ خدا را بدهید. سیاست 

بازی ها و حرف های عوام فریب را کنار بگذارید، مرگ بر این آزادی که همه چیز را به نابودی می کشاند، این آزادی نیست بلکه کمال اسارت است.

سیاسی
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سوژه روز

سیاستمداران نباید نیازی به سیاهی لشگر دانشجویی داشته باشند
در روزهای گذشــته با انتشــار پوسترهایی از مراسم روز دانشجو در برخی دانشــگاه ها که برنامه هایی سرگرم کننده را 
برای این روز تدارک دیده بودند، این بحث به میان آمد که آیا دانشگاه و دانشجو سیاست زدایی شده است و اگر پاسخ 

مثبت است چنین امری مثبت است یا نه. 
عباس عبدی در یادداشتی در این خصوص با فرض اینکه چنین برنامه هایی سیاست از بالا باشد، نوشت: خطر این 
سیاست زدایی برای ارزش های رسمی مورد توجه حکومت بسیار بیشتر از خطری است که برای اصلاح طلبان دارد. 
البته سیاسی بودن دانشگاه نیز برای نگاه رسمی حکومت، هزینه بر است و از آن استقبال نمی کنند، ولی سیاست زدایی 

از دانشگاه نیز عوارض فرهنگی اجتماعی خاص خود را دارد که مطلوب سیاست رسمی حکومت نیست و در صورت تحقق؛ از مواجهه با این عوارض 
گریزی ندارند. یکی از دلایل آنچه که آنان وادادگی در برابر قدرت های جهانی و آمریکا می دانند و به شــدت از این وادادگی نگران هســتند، همین 

سیاست زدایی از دانشگاه و حوزه های دیگر است.
عبدی در ادامه با فرض اینکه پیشــنهاد این برنامه از درون دانشــجویان جوشیده باشد نوشت: در این صورت نباید نام آن را ابتذال گذاشت و یا نشانه 
ابتذال دانســت. این حق دانشجوســت که چنین انتخابی را داشته باشد. وی تاکید کرد: چرا باید اصولًا سیاست را مبتنی بر مبارزه تعریف کرد و چون 
مبارزه هزینه دارد، دنبال یك مجموعه ای بود که این هزینه را تقبل کند و چه گروهی بهتر از دانشــجویان؟ سیاســت مداران باید سیاست را به صورت 

یك کنش حرفه ای و اصلاح طلبانه تعریف کنند تا نیازی به سیاهی لشگر دانشجویی نداشته باشند. 

واکنش روز

صادقی مدرکی دارد ارائه دهد
ســخنان تنــد و تیز محمــود صادقی، نماینده مردم تهــران این روزها واکنش هــای فراوانی را به همــراه دارد. بعد از 
پرســش های او در خصوص حساب های قوه قضائیه حالا بخشــی از اظهارات او درباره زدوبند مالی با ارقام سنگین 
در جریان تایید صلاحیت برخی افراد برای انتخابات با واکنش ســخنگوی قوه قضائیه مواجه شــده است.عباســعلی 
کدخدایی ســخنگوی شورای نگهبان در واکنش به ســخنان محمود صادقی در دانشگاه امیرکبیر  گفت: "هر کس 
مدارکی دال بر وقوع تخلف دارد به مراجع دادگســتری و مراکز نظارتی مراجعه کند و ما حاضریم در این زمینه کمک 

کنیم." اظهارات ســخنگوی شــورای نگهبان، به بخشی از تهمت های ناروا و اظهارات تند یکی از نمایندگان مجلس در روز گذشته در میزگردی در 
دانشگاه امیر کبیر اشاره کرد و افزود: این نماینده قبلَا هم در مجلس  این موضوع را به من گفته بود و من به او گفته بودم مدارکتان را ارائه دهید اما 
تاکنون مدرکی داده نشــده اســت. سخنگوی شــورای نگهبان با تأکید بر اینکه به او گفته بودم مدارکش را به شورای نگهبان و یا قوه قضائیه بدهد، 
اظهار داشــت: ما هنوز از این مســئله اســتقبال می کنیم و درخواســت من این است که اگر مدرکی دارند حتما بفرســتند تا انشاالله رسیدگی شده و 
مشــخص شود که مسئله چه بوده است. محمود صادقی روز گذشــته و در جریان سخنرانی روز دانشجو در دانشگاه امیر کبیر گفته بود: در دوره ای 
به یکی از کاندیداها تماس گرفته و گفته اند که 2 میلیارد تومان پول بده تا تائید صلاحیت شــوی که بعداً به 500 میلیون تومان راضی شــدند که البته 

من این مطلب را به شورای نگهبان نسبت نمی دهم.


